一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映了全省民政、司法、测绘、标准计量、 质检和残疾人事业发展情况。

二、本篇资料的来源

1.民政部分的资料来源于省民政厅、省退役军人事 务厅、省法院。

2.司法部分的资料来源于省司法厅、省检察院、省 高院。 3. 测绘部分的资料来源于省自然资源厅。

4.交通、火灾部分资料来源于省公安厅、省应急厅。

5.标准计量、质检部分的资料来源于省市场监管局。
6.残联资料来源于山东残疾人联合会。

本篇资料中,测绘和标准计量部分由省统计局综合 处加工整理,其他各部分资料由省统计局人口处(社科 处)整理提供。

Brief Introduction

I. Content

Data in this chapter show the basic conditions of civil affairs, legal and judicial affairs, surveying and mapping, standard measuring ,quality inspection and work for persons with disabilities .

II. Source of Data

(1)Data on civil affairs are provided by Shandong Provincial Department of Civil Affairs,Provincial Department of Retired Military Affairs and Provincial Department of Court.

(2)Data on legal and judicial affairs are provided by Shandong Provincial Department of Justice, Provincial Department of Procuratorate and Provincial Department of High Court.

(3)Data on surveying and mapping are provided by the

Department of Nature and Resources of Shandong Province.

(4) Data on traffic and fire are provided by Shandong Provincial Department of Public Security and Provincial Department of Emergency.

(5)Data on standard measuring are provided by Shandong Provincial Department of Market Regulatory Authority.

(6)Data on Disabled persons are from the Shandong Disabled Persons Federation.

In this chapter, data on surveying are prepared by the Division of Comprehensive Statistics of Shandong Provincial Bureau of Statistics. Other data are prepared by the Division of Urbanization,Population and Employment Statistics (by the Division of Social,Science and Culture Industry Employment Statistics) of Shandong Provincial Bureau of Statistics.